

بيان صحفي

تايتان تستحوذ على داماس للمجوهرات وتوسع من انتشارها في دول مجلس التعاون الخليجي

الدوحة، 22 يوليو 2025: أبرمت شركة تايتان المحدودة ("تايتان") عبر الشركة التابعة لها والمملوكة لها بالكامل تايتان هولدينغز انترناشونال ش.م.ح ("تايتان هولدينغز") اتفاقية لبيع وشراء حصص ("الاتفاقية النهائية") للاستحواذ على حصة بنسبة 67% في داماس ذ.م.م. (الإمارات العربية المتحدة) ("داماس ذ.م.م")، الشركة القابضة الحالية لأعمال داماس للمجوهرات في دول مجلس التعاون الخليجي ("أعمال داماس") من مجمع شركات المناعي ("المناعي") ("الصفقة المقترحة"). وسيتم إيقاف أعمال صاحبة امتياز العلامة الموحدة "غراف" قبل إكمال الصفقة المقترحة. وقد تم التوصل إلى مقابل الصفقة المقترحة على أساس الأعمال البالغة 1,038 مليون درهم إماراتي. وعند إكمال الاستحواذ ستملك تايتان هولدينغز 67% من حقوق المساهمين في رأس المال وحقوق التصويت (على أساس مخفف بالكامل) في داماس ذ.م.م. مما يمهد الطريق للاستحواذ على الحصة المتبقية بنسبة 33% من المناعي بعد 31 ديسمبر 2029، ويخضع ذلك لشروط متفق عليها في المستند النهائي.

وسيكون إكمال الصفقة المقترحة خاضعاً لشروط مسبقة محددة، وتعديلات الإغلاق العرفية، والحصول على موافقات من سلطات مكافحة الاحتكار والسلطات التنظيمية الأخرى في دوائر اختصاص محددة حيثما يكون ذلك منطبقاً، ويتوقع تمويلها بمزيج من القروض وأرصدة نقدية ومستحقات داخلية. وتعتبر الصفقة المقترحة ذات أهمية استراتيجية لأعمال تايتان للمجوهرات حيث ستسهل التوسع عبر دول مجلس التعاون الخليجي الست وهي الإمارات العربية المتحدة، والمملكة العربية السعودية، وقطر، وعمان، والكويت والبحرين. ويشهد الإقليم نمواً اقتصادياً قوياً مما يخلق طلباً على عروض من التشكيلات المتباينة عالية الجودة المتجذرة في الجماليات العربية والتي تروق للعملاء الراقين الباحثين عن تصاميم متفردة لها صداها الثقافي.

وتقف داماس للمجوهرات التي تأسست في 1907 وتتخذ من دبي في الإمارات العربية المتحدة مقراً لها، كشركة تجزئة المجوهرات الأولى في الشرق الأوسط، ناسجةً بذلك إرثاً غنياً يربو على قرن من الزمان يتميز بدقة صنعة وابتكار لا يضاهي. وبانتشارها بـ146 متجراً عبر دول مجلس التعاون الخليجي الست، تضم داماس تشكيلة غنية و مختارة من المجموعات الداخلية بجانب علامات عالمية مرموقة. وتمزج العلامة بسلاسة ما بين التصاميم المعقدة التي تستمد إلهامها من الإرث المحلي مثل المعمار العربي والأبجدية العربية وبين الاتجاهات المعاصرة من أجل إرضاء إذواق تشكيلة متنوعة من العملاء الأثرياء والمغتربين الباحثين الجودة





والأصالة والارتباط العاطفي. وعبر العقد الماضي واصلت داماس في تعزيز موقعها كدار مجوهرات موثوق بها يدفعها التصميم و تعمل على تمكين العملاء العصريين والاحتفاء بهم.

وفي تعليق له على عملية الاستحواذ، قال سي. كيه. فينكاتارامان، العضو المنتدب في تايتان:

"عقب التأسيس الناجح ل"تانيشك" في دول مجلس التعاون الخليجي والولايات المتحدة الأميركية، فإن طموحاتنا للعب دور عالمي في مجال المجوهرات تنتقل إلى المرحلة التالية. و مع الاستحواذ على داماس، تخطو شركة تايتان خارج تركيزها على الشتات إلى قوميات وعرقيات أخرى. وداماس علامة مرموقة لها احترامها في أسواق مجلس التعاون الخليجي لإبداع منتجاتها وجودتها وتجربة عملائها. ويتوافق الإرث الغني للعلامة وحضورها القوي في إقليم مجلس التعاون الخليجي تماماً مع رؤيتنا لتقديم قيمة استثنائيةً للعملاء عبر أعمال أيقونية تركز على العملاء. ولا يعمل الاستحواذ فقط على خلق فرصة عالمية جديدة كبرى لتايتان، وإنما يعزز أيضاً من الوضع الكلي لتايتان في سوق المجوهرات في دول مجلس التعاون الخليجي ويأتي لها بمنافع تعاضدية جماعية من حيث المهارة وشبكات التجزئة وسلاسل الإمداد.

إننا سعداء للترحيب بداماس في عائلة تايتان ونتطلع للبناء على إرث داماس الغني في وقت ندفع فيه بمسيرة النمو المستدام للعلامة بمعية مجمع شركات المناعى."

من ناحيته قال أليك جريوال، المدير التنفيذي للمجموعة لمجمع شركات المناعى:

"إن مجمع شركات المناعي شركة مساهمة عامة مدرجة مقرها قطر، وتركز أنشطتنا بصورة رئيسة على قطاع التعامل بين الشركات المبني على التجارة وخدمات تكنولوجيا المعلومات. وقد أصبحت داماس التي تتخذ من دبي مقراً لها، شركة تابعة للمناعي في 2012، وقد آن الأوان للاستثمار في المرحلة التالية من توسعها في الإقليم، لذا، فإننا سعداء بأن تايتان قد انتهزت الفرصة للاستثمار في مستقبل داماس. وتتشارك تايتان وداماس ذات القيم فيما يتعلق بالشغف للمجوهرات الجميلة والتصاميم الإبداعية وخدمة العملاء المخصصة، ونحن على ثقة بأن مزيج داماس المدعومة من تايتان سيقود داماس في المرحلة التالية من مسيرة نموها في مجلس التعاون الخليجي. وسيستمر المناعي في امتلاك حصة أقلية في داماس خلال الأعوام الأربعة القادمة في الوقت الذي تستمر فيه خطط نمو داماس. ومن المقصود أن يتم توظيف عائدات صفقة البيع من قبل المناعي لتقوية موارده في دعم المزيد من التوسع في أعماله التجارية الأساسية وخدمات تكنولوجيا المعلومات بالإضافة إلى خفض مديونية المجموعة."

وتعمل جيه. بي. مورغان مستشاراً مالياً حصرياً لمجمع شركات المناعي بشأن البيع المقترح لداماس إلى شركة تايتان المحدودة.





TITAN TO ACQUIRE DAMAS JEWELLERY, EXPAND GCC PRESENCE

Doha, [22nd July 2025]: Titan Company Limited ("Titan") through its wholly owned subsidiary Titan Holdings International FZCO ("Titan Holdings") has entered into an Agreement for the Sale and Purchase of Shares ("Definitive Agreement"), to acquire 67% stake in Damas LLC (UAE) ("Damas LLC"), current holding company for Damas jewellery business in GCC countries ('Damas Business') from Mannai Corporation ("Mannai") ("Proposed Transaction"). The current Graff Monobrand Franchisee business will be discontinued before completion of the Proposed Transaction. The consideration for the Proposed Transaction is arrived on the basis of the enterprise value of AED 1,038 million. On completion of the acquisition, Titan Holdings would hold 67% of the equity share capital and voting rights (on a fully diluted basis) in Damas LLC and a path to acquire the balance 33% stake from Mannai after 31st December 2029, subject to conditions agreed upon in the definitive document.

The completion of the Proposed Transaction would be subject to certain conditions precedent, customary closing adjustments, and approvals from anti-trust and other regulatory authorities in certain jurisdictions as may be applicable and is expected to be financed through a combination of debt, cash balances, and internal accruals. The Proposed Transaction is strategically significant for Titan's jewellery business as it will facilitate the expansion across the 6 GCC countries of UAE, Saudi Arabia, Qatar, Oman, Kuwait and Bahrain. The region is exhibiting robust economic growth creating a demand for differentiated, high quality offerings rooted in Arabian aesthetic and appealing to sophisticated clientele seeking unique, culturally resonant designs.

Damas Jewellery, founded in 1907, headquartered in Dubai, UAE, stands as Middle East's premier jewellery retailer, weaving a rich legacy of over a century marked by unparalleled craftsmanship and innovation. With a network presence of 146 stores across the 6 GCC countries, Damas today, houses a rich and curated portfolio of in-house collections alongside prestigious international labels. The brand seamlessly blends intricate designs inspired by the regional heritage, such as Arabic architecture and the Arabic alphabet, with contemporary trends to cater to a diverse clientele of affluent customers and expatriates seeking quality, authenticity, and an emotional connection. Over the last decade, Damas has continued to solidify its position as a trusted, design-led jewellery house, empowering and celebrating the modern customers.





Commenting on the acquisition,

C.K. Venkataraman, Managing Director of Titan, said:

"After successfully establishing Tanishq in the GCC countries and the USA, our ambitions for a global jewellery play is moving to the next stage. With the Damas acquisition, Titan Company is stepping out from its diaspora focus into other nationalities and ethnicities. Damas is a prestigious brand revered in the GCC markets for its product innovation, quality and customer experience. The brand's rich legacy and strong presence in the GCC region align perfectly with our vision to deliver exceptional value to customers through iconic, consumer-focused businesses. The acquisition not only creates a significant new global opportunity for Titan, but also enhances Titan's overall position in the jewellery market in the GCC countries and brings in multiple synergy benefits in talent, retail networks and supply chain.

We are happy to welcome Damas into the Titan family. We look forward to building on Damas' rich heritage while driving the brand's sustainable growth journey together with Mannai Corporation.."

Alekh Grewal, Group Chief Executive Officer of Mannai Corporation, said:

"Mannai Corporation is a Public Listed Company headquartered in Qatar, our activities are mainly focussed in the Business to Business segment based on trade and IT services. Damas, headquartered in Dubai, became a subsidiary of Mannai in 2012, and the time has come for investment in the next phase of its expansion in the region. So, we are delighted that Titan is taking the opportunity to invest in the future of Damas. Both Titan and Damas share the same values in terms of passion for beautiful jewellery, innovative design and dedicated customer service, and we are confident that the combination of Damas powered by Titan will drive Damas in the next chapter of its growth trajectory in the GCC. Mannai will continue to own a minority stake in Damas for the next 4 years as the growth plans for Damas are taken forward. It is intended that the proceeds of the sale transaction will be deployed by Mannai to strengthen its resources in support of further expansion of its core trade and IT services businesses in addition to reducing the Group Debt."

J.P. Morgan is acting as Exclusive Financial Advisor to Mannai Corp on the proposed sale of Damas to Titan Company Ltd.